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Český svaz chovatelů 
Ústřední odborná komise chovatelů drůbeže, Maškova 3, 182 53 Praha 8-Kobylisy 

Tel.: 284683454, fax: 284681451, e-mail: drubez@cschdz.eu, http://www.cschdz.eu 

IČO: 00443204, DIČ: CZ00443204, Bankovní spojení: KB Praha 9, č. účtu: 635081/0100  

 

Číslo jednací:  Vaše č.j./ze dne:                       Vyřizuje/linka:                  Dne:  

DR-konfer./2019                                                    Eliška Stejskalová                             23. 5. 2019     

 
 

Zápis 

z Ústřední konference delegátů sekce chovatelů drůbeže,  

která se konala dne 18. května 2019 v Praze-Kobylisích 

 

 

Účastníci jednání:  

OO ČSCH Brno (Roman Morávek), Břeclav (Jaroslav Kacer), České Budějovice (Jiří 

Ambrož), Domažlice (Vladimír Eisenreich), Havlíčkův Brod (Ing. Miroslav Jindra), Hodonín 

(Jaroslav Bayer), Hradec Králové (Jaroslav Kalaš), Chomutov (Jana Mesteková), Chrudim 

(Jiří Zeman), Jindřichův Hradec (Vladimír Kopřiva), Karlovy Vary (Jiří Kaštovský), Karviná 

(Ing. Miroslav Pawlas), Kolín (Libor Václavík), Kroměříž (Lukáš Janečka), Kutná Hora 

(Jindřich Vondráček), Liberec (František Strnad), Louny (Josef Vilhelm), Mělník (Pavla 

Kocábková), Mladá Boleslav (Milan Hradec ml.), Nymburk (Miloslav Kubát), Pardubice 

(Miloš Rejfek), Písek (František Štochl), Plzeň obl. (Ing. Václav Krůta), Praha (Vlastimil 

Čegan), Praha-východ (Zbyněk Nenutil), Prostějov (Josef Pálka), Přerov (Michal Stiskálek), 

Rokycany (Lubomír Kesner), Rychnov nad Kněžnou (Václav Hromek), Sokolov (Antonín 

Drbal), Svitavy (Richard Kořízek), Tachov (Jan Kotrba), Trutnov (Václav Brdička), Uherské 

Hradiště (Martin Šmotek), Ústí nad Orlicí (JUDr. Mikuláš Papoušek), Vyškov (Rostislav 

Sedlář), Znojmo (Alena Polášková). Celkem 37 delegátů – 315 hlasů = účast 55,95 %. 

Klub chovatelů araukan (Ing. Miroslav Pawlas), barneveldek (Vlasta Novák), českých hus 

(Ivan Pavel), hamburčanek (Václav Hromek), leghornek (Josef Blažek), maransek (Martina 

Mesteková), plymutek (Petr Tržil), sasexek (Jaroslav Bayer), šumavanek (Miroslav Harčarík), 

velsumek (Jiří Král), vyandotek (Oldřich Šálek), zakrslých a smaragdových kachen (Roman 

Morávek) – účast 60,00 %. 

ÚOK CHD, KK, předseda Sboru posuzovatelů drůbeže, tajemnice ÚOK CHD: Miloslav 

Hertl, Jiří Král, Ivan Pavel, Václav Rohrer ml., Jakub Šedivý, Josef Vilhelm, Peter Žuffa, 

Vladimír Eisenreich, JUDr. Mikuláš Papoušek, Ing. Eliška Stejskalová 

Kandidáti do KK: Pavel Hrubeš, Jaroslav Kalaš, Rostislav Valeš 

Hosté: Ing. Miroslav Kroft -  předseda ÚVV ČSCH, Ing. Radek Novotný – výkonný ředitel 

Sekretariátu ÚVV ČSCH, Ing. František Šonka – čestný předseda ÚOK CHD, MVDr. 

Miloslav Martinec, Ph.D. – předseda ÚOK CHK, Mgr. Jaroslav Víšek – člen ÚOK CHOH, 

Ing. David Rameš – emeritní generální sekretář ÚVV ČSCH, Ladislav Štolba, Evžen Čáslava 

– firma ProBioBed s.r.o. 
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(Poznámka - hlasy stanoveny dle počtu objednaných členských známek /v základní 

objednávce/ na rok 2019. Na každých započatých 20 dospělých členů počítán jeden hlas. 

Celkový počet všech hlasů je 563 hlasů = 100 %.) 

 

 

PROGRAM:    

1. Zahájení, volba zapisovatele, ověřovatelů, pracovních komisí a schválení programu 

2. Kontrola usnesení z minulé konference 

3. Zpráva o činnosti ÚOK CHD od voleb v roce 2018 

4. Změna Organizačního řádu sekce chovatelů drůbeže 

5. Plemenářská práce v chovech a problematika posuzování drůbeže 

6. Stanice kontroly užitkových vlastností drůbeže v Lanškrouně 

7. Zpráva o činnosti chovatelských klubů 

8. Informace delegáta ČSCH v sekci drůbeže EE za rok 2018 

9. Zpráva kontrolní komise za rok 2018 

10. Představení kandidátů pro doplňující volby do kontrolní komise 

11. Volby 

12. Návrh rozpočtu ÚOK CHD na rok 2020 

13. Nominace a doporučení kandidáta na předsedu Rozhodčí komise ČSCH 

14. Diskuse ke zprávám 

15. Volba delegáta na Valnou hromadu ČSCH 2019  

16. Usnesení 

17. Závěr         

 

      

Ad 1)  Zahájení, volba zapisovatele, ověřovatelů, pracovních komisí a schválení  

            programu 

     Jednání svolala Ústřední odborná komise chovatelů drůbeže (dále jen ÚOK) 

prostřednictvím e-mailem rozeslané pozvánky. Ústřední konferenci delegátů sekce chovatelů 

drůbeže (dále jen konference) zahájil v 10.10 hodin Josef Vilhelm, předseda ÚOK, jenž celé 

další jednání řídil. Přivítal přítomné hosty: Ing. Miroslava Krofta – předsedu ÚVV ČSCH, 

Ing. Radka Novotného – výkonného ředitele Sekretariátu ÚVV ČSCH, MVDr. Miloslava 

Martince, Ph.D. – předsedu ÚOK CHK, Mgr. Jaroslava Víška – zástupce ÚOK CHOH, Ing. 

Františka Šonku – čestného předsedu ÚOK CHD, Pavla Hrubeše a Jaroslava Bayera - bývalé 

předsedy ÚOK CHD. Omluvil pozdější příchod pozvaných hostů Ing. Davida Rameše, 

bývalého generálního sekretáře ÚVV ČSCH a Evžena Čáslavu z firmy ProBioBed s.r.o.    

      Po uctění památky zesnulých chovatelů Josef Vilhelm konstatoval, že z jednání bude 

pořízen zvukový záznam, který bude po dobu jednoho roku uložený v Sekretariátu ÚVV 

ČSCH. Peter Žuffa provázel jednání obrazovou prezentací, kterou připravil. 

● Dále Peter Žuffa informoval o počtu přítomných delegátů. Ze 75 pozvaných územních 

organizací je přítomno 36 delegátů, kteří mají 306 hlasů, nadpoloviční většina je 154 hlasy. 

Bylo konstatováno, že jednání je usnášeníschopné.  
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  Schválení programu předcházela volba pracovních komisí, zapisovatele a ověřovatelů. 

K členům komisí, jež byli navrženi ÚOK, delegáti navrhli další členy. Kdo souhlasí s tím, aby 

mandátová komise pracovala ve složení: JUDr. Mikuláš Papoušek a Peter Žuffa (navrženi 

ÚOK), Antonín Drbal, Miloslav Hertl, Roman Morávek - hlasování: PRO vizuálně většina. 

Kdo souhlasí s tím, aby návrhová komise pracovala ve složení: Jaroslav Kalaš (navržený 

ÚOK), Jiří Zeman, Vladimír Kopřiva – hlasování: PRO vizuálně většina. Kdo souhlasí s tím, 

aby volební komise pracovala ve složení: Jakub Šedivý (navržený ÚOK), Josef Blažek, Alena 

Polášková - hlasování: PRO vizuálně většina.  

     Dále Josef Vilhelm uvedl, že jako zapisovatelku ÚOK navrhla Ing. Elišku Stejskalovou. 

Kdo souhlasí s tím, aby zápis z konference zpracovala Ing. Eliška Stejskalová – hlasování: 

PRO vizuálně většina. Následovala volba ověřovatelů. Kdo souhlasí s tím, aby ověření zápisu 

provedli: Josef Blažek, Martin Šmotek, Rostislav Valeš – hlasování: PRO vizuálně většina.  

     Poté Josef Vilhelm zrekapituloval program jednání. Vladimír Kopřiva navrhl vyřadit bod 

různé – hlasování: PRO 158 hlasů. Václav Rohrer ml. navrhl za bod programu č. 12 vložit 

další bod „Nominace a doporučení kandidáta na předsedu Rozhodčí komise ČSCH“ – 

hlasování: PRO 219 hlasů.  

● Peter Žuffa poté referoval o příchodu dalšího delegáta, přítomno je 37 delegátů, celkový 

počet hlasů je 315, nadpoloviční většina je 158 hlasů.  

     Následovalo blahopřání bývalým předsedům ÚOK Jaroslavu Bayerovi a Pavlu Hrubešovi 

k jejich životnímu jubileu. V roce 2018 udělila ÚOK pět pamětních medailí sekce za zásluhy 

o chovatelství. Pavel Hrubeš a Ing. František Šonka převzali udělené pamětní medaile na 

loňské CV Chovatel (dále jen CV). Na konferenci byly předány zbývající medaile, a to 

Jaroslavu Bayerovi, Václavu Brdičkovi a Ladislavu Štolbovi. Za vzornou reprezentaci ČSCH 

a ČR na Evropské výstavě 2018 v Dánsku byli oceněni pamětní medailí sekce: Dušan 

Barcuch, Hana Bukovská, Jaroslav Frolík, Ing. Petr Hlubuček a Peter Žuffa. Poté, co se na 

jednání konference dostavil Ing. David Rameš, bývalý generální sekretář ÚVV ČSCH, byl 

také on oceněný pamětní medailí za vzornou spolupráci se sekcí chovatelů drůbeže. 

 

 

Ad 2)  Kontrola usnesení z minulé konference 

     Kontrolu ukládacích bodů usnesení minulé konference přednesl Jiří Král:  

1. Dopracování Směrnic pro uznané kategorie chovů po schválení zákona O šlechtění a 

plemenitbě hospodářských zvířat (dle EU). SPLNĚNO. 

2. Dopracování nových standardů do Vzorníku plemen drůbeže v co nejkratším termínu. 

NESPLNĚNO, bude zpracováno do 31. 7. 2019. 

3. Podílet se na Evropské výstavě 2018 v Dánsku. SPLNĚNO.  

4. Pokračovat v hledání možnosti zřízení testovací stanice drůbeže. SPLNĚNO.  

 

 

Ad 3) Zpráva o činnosti ÚOK CHD od voleb v roce 2018 

     Josef Vilhelm referoval o rozdělení úkolů v rámci ÚOK, přihlédnuto bylo k prezentaci při 

volbách a zájmu o problematiku. Stávající ÚOK navázala na práci předešlé komise. 

Konstatoval, že dříve nebylo vše špatně. ÚOK se také zabývala složením jednotlivých 

pracovních komisí. Vzhledem k pokračujícím pracím na dodatku ke Vzorníku plemen 
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drůbeže ÚOK neměnila složení standardové komise. Komise pro přípravu adeptů byla 

doplněna o Jiřího Krále, Jakuba Šedivého a Janu Nováčkovou. Vzhledem k tomu, že byly 

vloni v polovině roku takřka dočerpány finanční prostředky na cestovné funkcionářů, 

požádala ÚOK o schválení rozpočtové změny. Josef Vilhelm konstatoval, že prvotnímu 

schválení Seznamu plemen a rázů drůbeže uznaných v ČR nepředcházelo nezbytně nutné 

připomínkovací řízení. Proto byla platnost seznamu pozastavená a seznam byl řádně znovu 

projednaný. V současnosti je po řádném připomínkovacím řízení a novém projednání s kluby 

a posuzovateli seznam schválený s platností od 1. 7. 2019.  

     Josef Vilhelm informoval o obnoveném jednání se SZeŠ Lanškroun ohledně zřízení 

stanice kontroly užitkových vlastností čistokrevných plemen drůbeže. Uvedl, že byla 

rozvinuta spolupráce s kluby. Dále ocenil účast českých vystavovatelů drůbeže na EV 2018 

v Dánsku – zde čeští chovatelé počtem vystavených zvířat obsadili 6. místo. Konstatoval, že 

sekce chovatelů drůbeže spolupracuje se sekcí chovatelů králíků a sekcí chovatelů holubů, což 

jsou tři základní pilíře svazu. Uvedl, že i další sekce jsou velmi důležité, širokospektrální 

zaměření svazu pozitivně vnímá i laická veřejnost. Mimo jiné dále uvedl, že ÚOK požádala 

ÚVV ČSCH o pomoc při zjištění možnosti výroby menších vakcín proti nejčastějším 

infekčním chorobám drůbeže. Poděkoval  ÚVV ČSCH, dalším členům ÚOK a tajemnici 

sekce chovatelů drůbeže za spolupráci.   

 

 

Ad 4) Změna Organizačního řádu sekce chovatelů drůbeže 

     JUDr. Mikuláš Papoušek, který návrh změny přednášel, vysvětlil, že o návrhu bylo 

jednáno na zasedání ÚOK dne 27. 4. 2019, proto nebyl odeslán s ostatními dokumenty 30 dnů 

před konáním konference. Uvedl, že se na konferencích neustále diskutuje o tom, aby delegáti 

klubů měli mít hlas rozhodující v odborných věcech. Vysvětlil, že Stanovy ČSCH (dále jen 

stanovy) termín odborné věci neznají, neexistuje definice. Dále konstatoval, že delegáti klubů 

budou na konference pozváni, ale jejich účast nebude povinná, tím se klubům ušetří náklady 

na cestovné. Kluby budou se zástupci ÚOK jednat na aktivu s kluby, ze kterého vzejdou 

doporučení pro ÚOK. Na letošním aktivu s kluby konaném dne 30. 3. 2019 v Havlíčkově 

Brodě zástupci klubů uložili ÚOK zastávat na konferenci zájmy klubů. Vladimír Kopřiva 

konstatoval, že návrh na změnu měl být zaslán včas před konáním konference. Navrhovaná 

změna se týká nejenom organizačního řádu sekce, ale také stanov. Po kratší diskusi bylo 

doporučeno, aby delegát sekce chovatelů drůbeže na letošní Valné hromadě ČSCH (dále jen 

valná hromada) doporučil změnu stanov.  

 

 
Ad 5) Plemenářská práce v chovech a problematika posuzování drůbeže 

     Ivan Pavel konstatoval, že v současnosti má Sbor posuzovatelů drůbeže 57 členů, další dva 

včas neodevzdali podklady (statistiku) posuzování a byla jim pro rok 2019 pozastavena 

činnost. Tři posuzovatelé jsou v současnosti neaktivní, čtyři byli zařazeni mezi čestné členy. 

Výbor Sboru posuzovatelů drůbeže pracuje ve složení Bc. Zdeněk Dráb, Jiří Král, Mgr. 

Václav Nedělka, Ivan Pavel a Ing. Iveta Prombergerová, Ph.D. Kategorizace a specializace – 
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odešel Ladislav Štolba, nahradil ho Jiří Král. Poté Josef Vilhelm zrekapituloval složení 

Komise pro přípravu adeptů.  

     Ivan Pavel uvedl, že nebyl důvod se členské základně omlouvat za původní verzi Seznamu 

plemen a rázů drůbeže uznaných v ČR, který měl vstoupit v platnost minulý rok. Došlé 

připomínky byly akceptovány, aféru vyvolala mediálně vedená propaganda na internetu. 

Několik málo lidí vyvolalo dojem, že se jedná o názor naprosté většiny. Připomínky na 

diskusních fórech byly vedeny formou afektovaných narážek a nesmyslného vynucování 

změn, které většinou byly (i vzhledem k EE) nereálné. Po opětovném připomínkování byly 

seznam projednán s kluby, posuzovateli a vstupuje v platnost 1. 7. 2019. Tímto seznamem jen 

navozujeme zcela běžnou praxi aplikovanou v zemích EE.  

      Dále Ivan Pavel uvedl, že letos se konalo školení adeptů v Kolíně, zkoušky na 

posuzovatele se uskuteční v srpnu letošního roku v Nedělišti. Jeden adept se zúčastní zkoušek 

poprvé, čtyři opakovaně. Promítány byly přehledy z posuzování a statistika udělených tříd.   

     K plemenářské práci Ivan Pavel konstatoval, že dřívější konference viděly jako největší 

problém, který brání chovatelům v práci, nedokončené Směrnice pro kontrolované chovy 

čistokrevných plemen drůbeže. S dokončením směrnice se čekalo na novelizaci 

plemenářského zákona. V současnosti jsou směrnice hotové, ale zájem o plemenné a 

šlechtitelské chovy je malý. Chovatelé nejsou ochotni plnit základní plemenářské požadavky. 

V uznání kontrolovaného chovu vidí především způsob reklamy.  

     Plemenářská práce je prováděna u genetických zdrojů českých hus, českých hus 

chocholatých a českých slepic zlatých kropenatých, dále v Klubu chovatelů sebritek a 

v Klubu chovatelů hempšírek.  

     Následně Ivan Pavel referoval o práci s genetickými zdroji drůbeže a spolupráci s MZe 

ČR, VÚŽV, v.v.i. Nastínil i některé problémy, v prvé řadě finanční, které brání v plné 

realizaci programu.   

 

 

Ad 6) Stanice kontroly užitkových vlastností drůbeže v Lanškrouně 

     Miloslav Hertl informoval o rozhodnutí obnovit jednání ÚOK se SZeŠ Lanškroun ohledně 

zřízení stanice kontroly užitkových vlastností drůbeže. Za ČSCH se jednání účastnili Miloslav 

Hertl a JUDr. Mikuláš Papoušek. Byly prohlédnuty prostory pro zřízení stanice a navrhnuty 

stavební úpravy kontrolních domků. ČSCH do úpravy investuje finanční prostředky a ty 

budou takzvaně „odbydleny“. Bylo zahájeno testování australek, hempšírek a plymutek 

bílých, všechny kluby poskytly násadová vejce zdarma. Líhnutí kuřat zdarma zrealizoval 

Jaroslav Bayer. Smlouva se SZeŠ Lanškroun byla podepsána na deset let.  

     Miloslav Hertl poděkoval z pomoc Václavu Rohrerovi ml., JUDr. Mikuláši Papouškovi a 

Jaroslavu Bayerovi. Informoval o značení kuřat, vakcinaci a dementoval některé nepravdivé 

informace, které kolem kontrolní stanice vznikají. Následovala přestávka na oběd.   

 

 

Ad 7) Zpráva o činnosti chovatelských klubů 

     Václav Rohrer ml. uvedl, že v ÚOK má na starosti práci s kluby Má vizi, jak s kluby 

pracovat, o svých plánech vždy informuje ÚOK a jejího předsedu. V řešení problematiky mu 
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pomáhá Miloslav Hertl, který má na starosti výstavnictví, což je téma s prací klubů 

související.  

     Informoval o loňském srpnovém jednání s kluby, které bylo svoláno do Vranovic. Ač bylo 

jednání svoláno operativně a srpnový termín nebyl příliš vhodný, akce se vydařila a měla 

smysl. V letošním roce se dne 30. 3. 2019 konal v Havlíčkově Brodě, za asistence Ing. Jana 

Boumy, aktiv zástupců ÚOK s kluby. Z 21 klubů se jich účastnilo 19. Václav Rohrer ml. 

vysvětlil důvod, proč bylo jednání (a bude i napříště) svoláno do Havlíčkova Brodu. Místo 

bylo určeno jako ideální střed určený podle sídel klubů.  

     Dále informoval, že byl ustanovený nový Klub chovatelů bantamek (v současnosti probíhá 

zápis do spolkového rejstříku). Konstatoval, že se kluby nemají zájem provádět plemenářskou 

práci, jen o tom permanentně teoretizují. Uvedl, že v Klubu chovatelů sebritek a v Klubu 

chovatelů hempšírek byly uznány kontrolované chovy a provádí se plemenářská práce.  

     Následně Václav Rohrer ml. pohovořil o plánované podpoře klubů, a to za klubové 

expozice na CV a publikační činnost. Na závěr konstatoval, že stávající ÚOK se podařilo 

vytvořit tým, který velmi dobře spolupracuje.   

 

 

Ad 8) Informace delegáta ČSCH v sekci drůbeže EE za rok 2018 

      Peter Žuffa, stálý delegát ČSCH v sekci chovatelů drůbeže Evropského chovatelského 

svazu (dále jen EE) informoval, co obnáší zastupování svazu v EE. Svoje vystoupení provázel 

bohatou obrazovou prezentací. Seznámil přítomné s prací evropské standardové komise – 

jako její člen přednáší na seminářích, posuzuje na EV a účastní se jednání komise za region 

východ. Na zasedáních se projednává evropský standard plemen drůbeže, jeho dodatky, 

změny, dále program mezinárodních školení.  

     Poté Peter Žuffa informoval o generálních zasedáních, která se konají vždy v místě EV, a o 

mezinárodních školeních posuzovatelů.   

 

  

Ad 9) Zpráva kontrolní komise za rok 2018 

      JUDr. Mikuláš Papoušek, předseda Kontrolní komise sekce chovatelů drůbeže (dále jen 

KK), uvedl, že dalším členem KK je Vladimír Eisenreich a kooptován byl Jaroslav Kalaš. 

Kromě hospodaření ÚOK byla prováděna namátková kontrola vyplňování oceňovacích lístků.  

      KK řešila stížnost na práci Komise pro přípravu adeptů, byla řešena příprava na školení 

adeptů. JUDr. Mikuláš Papoušek informoval o neposkytnutí školících materiálů jedním za 

členů komise. Uvedl, že pokud KK provádí kontrolu činnosti, je kontrolovaná osoba povinna 

poskytnout materiály ke kontrole.  

      Ohledně kontroly hospodaření zrekapituloval schválený rozpočet a skutečné čerpání 

v roce 2018. Uvedl, že bylo požádáno o dvě rozpočtové změny – na cestovné funkcionářů a 

na testování užitkových vlastností. Peníze byly přesunuty především z účtu „Příspěvky PCH, 

ŠCH“. Hospodářský výsledek sekce za loňský rok byl -62.533,11 Kč. Dále JUDr. Mikuláš 

Papoušek uvedl, že ÚOK neobdržela podíl z celkové dotace 200.000,- Kč (z důvodu, že MZe 

ČR v loňském roce tuto dotaci neposkytlo). Při kontrole hospodaření byly ke kontrole 

předloženy veškeré požadované doklady. KK doporučuje se i nadále zaměřit se na šetření 
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finančních prostředků a jejich účelné vynakládání. Uvedl, že možnost v neodkladných 

záležitostech využít elektronické hlasování, čímž se šetří prostředky na cestovní náklady. 

Stanovy toto řešení umožňují.   

 

 

Ad 10) Představení kandidátů pro doplňující volby do kontrolní komise 

    Tento bod byl operativně zařazen po polední přestávce. Kdo souhlasí s tím, aby body 

programu č. 10, 11, 13 a 15 byly z důvodu usnášeníschopnosti zařazeny po přestávce na oběd 

– hlasování: PRO 158 hlasů.  

     Josef Blažek představil kandidáty do KK, vysvětlil, že v loňském roce kandidovali jen dva 

kandidáti, třetí člen KK byl kooptovaný. Letošní kandidáti – Pavel Hrubeš (nominovala ZO 

ČSCH Kolín), Jaroslav Kalaš (nominovala ZO ČSCH Neděliště) a Rostislav Valeš 

(nominovala Obl. org. ČSCH Brno). Jediný Rostislav Valeš využil možnost více se představit. 

Uvedl, že kandiduje, aby hájil chovatele a pomohl prosadit potřebné náležitosti.  

     Josef Blažek upřesnil, že pro zvolení je nebytný minimální počet 158 hlasů. Pokud by 

v prvním kole nedošlo ke zvolení třetího člena KK, do druhého kola voleb by postoupili dva 

kandidáti s nejvyšším počtem hlasů. Uvedl, že vybraného kandidáta na volebním lístku 

delegáti zakřížkují. Následovaly volby a krátká přestávka.  

 

 

Ad 11) Volby 

     Josef Blažek vyhlásil výsledky voleb. Z odevzdaných volebních lístků byly dva neplatné – 

delegáti zaškrtli více kandidátů. Pavel Hrubeš 41 hlas, Jaroslav Kalaš 65 hlasů a Rostislav 

Valeš 181 hlas. V prvním kole voleb byl zvolený třetím členem KK Rostislav Valeš.   

● Peter Žuffa informoval, že odešel jeden delegát. Přítomno je 36 delegátů disponujících 

299 hlasy. Nadpoloviční většina je 150 hlasů.   

 

 

Ad 12) Návrh rozpočtu ÚOK CHD na rok 2020 

     K návrh rozpočtu byl předložený jako vyrovnaný, návrh byl promítán. Návrh rozpočtu na 

rok 2020 byl připraven na základě výsledku hospodaření roku 2018. Faktická situace za rok 

2019 se může měnit. Dále byla podána informace o zvýšení ceny doobjednávky kroužků na 

10,- Kč a to z důvodu, že se zcela zásadně mění objem kroužků objednaných v základní 

objednávce a doobjednávce. Jana Mesteková vysvětlila, že základní objednávka je moc brzy a 

chovatelé nemají přesnou představu o množství požadovaných kroužků. Ing. Miroslav Kroft 

vysvětlil, že do 28. února následujícího roku je možné kroužky, které územní organizace 

objedná, vrátit. Dále Ing. Miroslav Kroft konstatoval, že zatím je uznáno 18 kontrolovaných 

chovů drůbeže, ale v rozpočtu je počítáno s daleko vyšším počtem chovů.  

     Josef Vilhelm nechal hlasovat – kdo souhlasí s předloženým vyrovnaným návrhem 

rozpočtu ÚOK na rok 2020 (výnosy i náklady ve výši 490.000,- Kč)  - hlasování: PRO 

vizuálně většina.   
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Ad 13) Nominace a doporučení kandidáta na předsedu Rozhodčí komise ČSCH  

     Bod byl projednaný po volbách. Doporučení nominace kandidáta na předsedu Rozhodčí 

komise ČSCH přednesl Václav Rohrer ml. Kdo souhlasí s tím, aby Ústřední konference 

delegátů sekce chovatelů drůbeže doporučila nominaci JUDr. Mikuláše Papouška na předsedu 

Rozhodí komise ČSCH – hlasování: vizuálně většina.  

 

 

Ad 14) Diskuse ke zprávám 

- Josef Vilhelm: informoval o soutěži o nejlepšího chovatele, vyslovil politování nad 

tím, že více jak polovina územních organizací nemá o soutěž zájem. Dále upozornil na 

TV pořad „Co naše babičky uměly a na co my jsme zapomněli“. Premiérové díly jsou 

uváděny vždy v neděli v 18.25 hod na ČT 1. Dne 19. 5. 2019 bude vysílán díl o 

kachnách, v němž vystoupí chovatel Zdeněk Janda ze Žihle. Každý díl má sledovanost 

přes 900 tisíc diváků, je to velká propagace chovatelství.  

- Ing. David Rameš: poděkoval za udělení pamětní medaile. Uvedl, že si velmi váží 

spolupráce se sekcí chovatelů drůbeže. Konstatoval, že posuzování sedmi živočišných 

druhů je značně náročné. Uvedl, že mezi chovanou drůbeží je mnoho hybridů, sekce 

má velmi složité postavení a posuzovatelé nemají jednoduchou práci. Připomněl, že 

ČSCH si na EV 2018 v Dánsku udělal výbornou reklamu. Značná zásluha za to náleží 

také Peteru Žuffovi, kterého si i zahraniční chovatelé a EV velmi váží. Na závěr svého 

vystoupení popřál všem hodně zdraví a úspěšné odchovy. 

- Ladislav Štolba: připomněl stížnost na práci Komise pro přípravu adeptů, která se ne 

zcela naplno věnovala práci s adepty.  

- Josef Vilhelm: vysvětlil, že věc se již řešila, ÚOK bude práci komise nadále sledovat.  

- Martin Šmotek: uvedl, že členové komise, kteří se přípravě adeptů věnují nejvíce, měli 

v loňském roce z důvodu vysokoškolského studia náročné období, což lze pochopit.  

- Václav Rohrer ml.: upozornil na nízkou účast delegátů územních organizací, vyzval 

k řešení situace a zmapování aktivních komisí.  

- Miloslav Hertl: navrhnul zvýšení ceny kroužku územním organizacím, které se 

neúčastní konference. Zrekapituloval, že ÚOK bude podporovat kluby, které vystaví 

expozici na CV. Připomněl slova Ing. Radka Novotného, výkonného ředitele 

Sekretariátu ÚVV ČSCH, že svaz je dobrá značka. 

- Vladimír Kopřiva: připomněl, že na konferenci zazní hodně zpráv, jednání je časově 

náročně, a pak nezbývá prostor pro diskusi a přijetí usnesení. Navrhnul, aby zprávy 

byly odeslány spolu s pozvánkou, tak je tomu u pozvánky na valnou hromadu.  

Kdo souhlasí s tím, aby zprávy byly odeslány společně s pozvánkou na Ústřední konferenci 

delegátů sekce chovatelů drůbeže – hlasování. PRO 139 hlasů, návrh nebyl přijat.  

- Vladimír Kopřiva: upozornil na nesplněný úkol rozeslat výsledky hospodaření 

společně s pozvánkou na konferenci.  

● Následovala informace o počtu delegátů. Odešel další delegát, přítomno je 35 delegátů 

s celkovým počtem 291 hlas, nadpoloviční většina je 146 hlasů.   

- Lubomír Kesner: navrhl rozdělit podklady na zprávy a návrhy.  
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- Ivan Pavel: uvedl, že pořadatelé výstav si stěžují, že někteří posuzovatelé řádně 

nevyplňují oceňovací lístky. Řešením je příště tyto posuzovatele nezvat.   

- Evžen Čáslava, firma ProBioBed s.r.o.: informoval o podestýlce ze smrkových hoblin 

a vyjádřil přání, že by firma ráda se svazem spolupracovala. Firma již sponzoruje 

kontrolní stanici v Lanškrouně.  

- František Štochl: zeptal se, proč nebyl dosud zveřejněný článek o drůbeži na CV 2018. 

Dále vyjádřil prosbu, aby svaz nechal zhotovit propagační materiály. Uvedl, že je 

členem organizace, která pořádá výstavu pro děti, a nemá jim co nabídnout. 

Doporučil, aby výluky na CV potvrzoval vedoucí posuzovatel.  

- Josef Vilhelm: vyjádřil přesvědčení, že článek o drůbeži na loňské CV bude 

zveřejněný.   

- Ivan Pavel: uvedl, že každý posuzovatel posuzuje za sebe. Vedoucí může doporučit 

výluku, ale ne ji striktně vyžadovat.   

- Lubomír Kesner: doporučil konzultace při udílení výluk, aby se předešlo zbytečnému 

roztrpčení chovatelů na CV. 

●  Peter Žuffa informoval, že odešli další čtyři delegáti. Jednání konference je tímto 

neusnášeníschopné, delegáti disponují pouze 271 hlasem.   

- Václav Brdička: poděkoval za udělené vyznamenání.  

- Vladimír Kopřiva: doporučil, aby se sekce zabývala tím, které územní organizace mají 

aktivní komise, sníží se tím kvórum.  

- Peter Žuffa: informoval o Evropské výstavě sebritek (2. až 3. 11. 2019, Schirding - 

Německo) a Evropské výstavě brahmánek (29. 11. až 1. 12. 2019, Woincourt - 

Francie). 

- JUDr. Mikuláš Papoušek: informoval, že chovatelé se mohou přijet podívat na 

kontrolní  stanici v Lanškrouně.  

- Dotaz z pléna na zajištění dřívějšího vjezdu hromadných svozů na CV.  

- Václav Hromek: vznesl dotaz, proč byly vyrobené plastové průkazky, když je valná 

hromada neschválila.  

- Zbyněk Nenutil: rovněž ho zajímala výroba plastových průkazek a proč byla zkrácena 

délka konání letošní CV.   

- Ing. Radek Novotný: uvedl, že v roce 2024 bude náš svaz pořádat EV. Je třeba se 

prezentovat, ctít tradice. Uvedl, že dosavadní tři největší sekce už pomalu svým 

významem největší nejsou – je potřeba naučit se propagovat králíky, holuby a drůbež. 

Cesta je vyzdvihnout původní plemena, umět se pochlubit. Uvedl, že je snaha získat 

finanční prostředky na rekonstrukci velké zasedací místnosti v budově Sekretariátu 

ÚVV ČSCH. Vyzval chovatele, aby táhli za jeden provaz a věcně řešili problémy.   

- Ing. Miroslav Kroft: poděkoval za pozvání. Vysvětlil že k vydání plastových průkazů 

vedly ekonomické důvody. Jejich pořízení stálo 38.000,- Kč. Za tisk známek se 

každoročně vydá 42.000,- Kč. Hromadné svozy budou zajištěny, ale na výstaviště 

nejde zabezpečit dřívější vjezd. Uvedl, že je podchycena elektronická evidence členů. 

Zbývá zjistit, k jakým sekcím se hlásí, pak budou i jasné počty mandátů na 

konferencích. Propagační materiály je hlavní spolek schopen zajistit, ale potřebuje mít 

představu, co by bylo vítané. Zpráva o hospodaření sekce – zazněla částečná, příště je 
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nutné ji poslat předem. Ohledně navýšení ceny doobjednávek uvedl, že není možné, 

aby jeden zaměstnanec sekretariátu byl tři měsíce vyblokován na vybavování dobírek 

s doobjednávkami kroužků. Znovu připomněl, že kroužky, které zbydou z hlavní 

objednávky, je možné hlavnímu spolku vrátit do konce února. Konstatoval, že každý 

územní spolek soutěž o nejlepší chovatele vyhodnocuje jinak. Následně dodal, že CV 

byla zkrácena (o neděli) proto, že poslední den byl ekonomicky ztrátový a navíc 

nezbyl čas na likvidaci výstavy, svaz proto platil pokutu. Ekonomika výstavy je 

neúprosná, musíme se chovat jako dobří hospodáři. Uvedl, že vloni byl schodek CV 

250.000,- Kč, což bylo oproti roku 2017  výrazné zlepšení.   

 

 

Ad 15) Volba delegáta na Valnou hromadu ČSCH 2019 

     Bod byl projednaný po volbách. Návrh přednesl v zastoupení Josef Vilhelm. Zároveň bylo 

doporučeno, aby byli delegování i dva náhradníci. Kdo souhlasí s tím, aby delegátem sekce 

chovatelů drůbeže na Valné hromadě 2019 byl JUDr. Mikuláš Papoušek, první náhradník byl 

Jiří Král a druhý náhradník Jakub Šedivý? – hlasování: PRO vizuálně většina.  

 

 

Ad 16) Usnesení 

     Celkové usnesení nebylo odhlasováno z důvodu neusnášeníschopnosti. Body usnesení 

byly zrekapitulovány na základě průběžného hlasování. Z důvodu neusnášeníschopnosti 

nebylo hlasováno o ukládacích bodech.   

 

 

USNESENÍ  

Ústřední konference delegátů sekce chovatelů drůbeže,  

která se konala dne 18. května 2019 v Praze-Kobylicích,  

 

 

SCHVALUJE: 

1. Program Ústřední konference delegátů sekce chovatelů drůbeže s doplněnými změnami – 

v bodě „Diskuse ke zprávám, různé“ vypuštěno slovo různé, doplnění bodu „Nominace a 

doporučení kandidáta na předsedu Rozhodčí komise ČSCH“. 

2. Volbu mandátové komise ve složení: JUDr. Mikuláš Papoušek, Peter Žuffa, Antonín 

Drbal, Miloslav Hertl, Roman Morávek.  

3. Volbu návrhové komise ve složení: Jaroslav Kalaš, Jiří Zeman, Vladimír Kopřiva. 

4. Volbu volební komise ve složení: Jakub Šedivý, Josef Blažek, Alena Polášková. 

5. Zapisovatelku: Ing. Elišku Stejskalovou.  

6. Ověřovatele zápisu: Josefa Blažka, Martina Šmotka, Rostislava Valeše.  

7. Delegáta na Valnou hromadu ČSCH 2019 JUDr. Mikuláše Papouška, prvního náhradníka 

Jiřího Krále, druhého náhradníka Jakuba Šedivého.   

8. Revizní zprávu kontrolní komise za rok 2018 přednesenou JUDr. Mikulášem Papouškem. 

9. Návrh vyrovnaného rozpočtu na rok 2020. 
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10. Doplňující volby do Kontrolní komise sekce chovatelů drůbeže – zvolen Rostislav Valeš.  

 

BERE NA VĚDOMÍ: 

1. Zprávu o činnosti ÚOK CHD přednesenou Josefem Vilhelmem. 

2. Kontrolu ukládacích bodů usnesení minulé Ústřední konference delegátů sekce chovatelů 

drůbeže přednesenou Jiřím Králem. 

3. Zprávu o plemenářské práci v chovech a problematice posuzování drůbeže přednesenou 

Ivanem Pavlem. 

4. Zprávu o stanici kontroly užitkových vlastností drůbeže v Lanškrouně přednesenou 

Miloslavem Hertlem. 

5. Zprávu o klubech chovatelů drůbeže přednesenou Václavem Rohrerem ml. 

6. Zprávu delegáta ČSCH v sekci chovatelů drůbeže EE za rok 2018 přednesenou Peterem 

Žuffou.  

7. Jednotlivé diskuzní příspěvky. 

 

 

Ad 17) Závěr 

     Josef Vilhelm poděkoval přítomným za jejich účast a přednesené podněty a popřál všem 

úspěšný chovatelský rok. Jednání bylo ukončeno v 16.35 hod. (Poznámka – jako součást 

zápisu nebyly schváleny žádné přílohy.)     

 

 

   

                                                                                                  Josef VILHELM, v. r.  

                                                                                        předseda ÚOK chovatelů drůbeže               

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zapsala: Ing. Eliška Stejskalová 

Ověřovatelé zápisu: Josef Blažek, Martin Šmotek, Rostislav Valeš 

K ověření předáno dne: 23. 5. 2019 

Ověřování zápisu ukončeno dne: 19. 6. 2019 

Zápis bude vyvěšen na webu ČSCH, v časopise Chovatel bude uveřejněné usnesení.  

 


